

通报

以下通报根据 TBT 协定第 10.6 条分发

1.	<p>通报成员: 菲律宾</p> <p>如适用, 所涉及的地方政府名称 (第 3.2 和 7.2 条):</p>
2.	<p>负责机构:</p> <p>能源部</p> <p>能源利用管理局</p> <p>处理通知意见的机构或机构的名称和地址 (包括电话和传真号码、电子邮件和网站地址, 如果有的话) 如与上述不同, 应注明:</p> <p>Patrick T. Aquino, CESO III</p>

	<p>局长 IV</p> <p>能源利用管理局</p> <p>能源部</p> <p>邮箱:doe.afetd@gmail.com;BPS@dti.gov.ph</p> <p>https://www.doe.gov.ph</p>
3.	通报依据的条款: <input checked="" type="checkbox"/> 2.9.2,[] 2.10.1,[] 5.6.2,[] 5.7.1 其他:
4.	<p>覆盖的产品: 一般道路车辆 (ICS 编码: 43.020)</p> <p>ICS: 43.020 HS: 87</p>
5.	<p>通报标题: 制定菲律宾运输车辆燃油经济标签计划 (VFELP) 指南供车辆制造商、进口商、分销商、经销商和改装商遵守</p> <p>页数: 10 页 使用语言: 英语 链接网址:</p>
6.	<p>内容简述: 强制实施车辆燃油经济标签计划 (除其他以外) 将使消费者有权使其能够验证车辆制造商、进口商、分销商、经销商和改装商提供的信息, 这将有助于选择省油的运输车辆、实现节省燃料、淘汰市场上燃油效率低的车辆、减少温室气体排放。</p>
7.	目的和理由: 消费者信息, 标签; 保护环境
8.	相关文件:

	<ul style="list-style-type: none"> • 第 7638 号共和国法案或 1992 年能源部法案 • 第 11285 号共和国法案或能源效率与保护（EEC）法案 • 能源效率与保护法案实施细则和条例（EEC-IRR） • 能源部第 2020-06-0015 号通知 • 电动汽车产业发展法案实施细则和条例（EVIDA-IRR） • 菲律宾能源计划（PEP） • 国家能效与节能计划（NEECP）
9.	<p>拟批准日期：本能源部通知应在至少两（2）份普遍发行的报纸上刊登十五（15）天后生效。本能源部通知的副本应提交菲律宾大学--国家行政注册办公室备案。</p> <p>拟生效日期：本能源部通知应在至少两（2）份普遍发行的报纸上刊登十五（15）天后生效。本能源部通知的副本应提交菲律宾大学--国家行政注册办公室备案。</p>
10.	<p>意见反馈截至日期：不适用</p>
11.	<p>文本可从以下机构得到： <input type="checkbox"/> 国家通报机构 <input type="checkbox"/> 国家咨询点，或其他机构的联系地址、传真及电子邮件地址（如能提供）：</p> <p>Neil P. Catajay 先生 局长</p>

菲律宾标准局

贸易和工业部

3F 工商大厦

361 Sen. Gil Puyat Avenue

Makati City

菲律宾

电话: (632) 751 4700; (632) 7913128

电子邮箱: bps@dti.gov.ph

网址: <http://www.bps.dti.gov.ph>

https://members.wto.org/crattachments/2023/TBT/PHL/23_11182_00_e.pdf

NOTIFICATION

The following notification is being circulated in accordance with Article 10.6

1.	Notifying Member: <u>PHILIPPINES</u> If applicable, name of local government involved (Article 3.2 and 7.2):
2.	Agency responsible: Energy Utilization Management Bureau Department of Energy Name and address (including telephone and fax numbers, email and website addresses, if available) of agency or authority designated to handle comments regarding the notification shall be indicated if different from above: Patrick T. Aquino, CESO III Director IV

Energy Utilization Management Bureau
Department of Energy
Email: doe.afetd@gmail.com ; BPS@dti.gov.ph
<https://www.doe.gov.ph>

3. **Notified under Article 2.9.2 [X], 2.10.1 [], 5.6.2 [], 5.7.1 [], 3.2 [], 7.2 [], other:**

4. **Products covered (HS or CCCN where applicable, otherwise national tariff heading. ICS numbers may be provided in addition, where applicable):** Road vehicles in general (ICS code(s): 43.020)

5. **Title, number of pages and language(s) of the notified document:** Prescribing the Guidelines on the Philippine Transport Vehicles Fuel Economy Labeling Program (VFELP) for Compliance of Vehicle Manufacturers, Importers, Distributors, Dealers, and Rebuilders; (10 page(s), in English)

6. **Description of content:** The mandatory implementation of the VFELP will lead to, among others, the empowerment of consumers by enabling them to validate information provided by vehicle manufacturers, importers, distributors, dealers, and rebuilders which will facilitate the selection of fuel-efficient transport vehicles, realization of fuel savings, elimination of fuel-inefficient vehicles in the market, and reduction of greenhouse gas emissions.

7. **Objective and rationale, including the nature of urgent problems where applicable:** Consumer information, labelling; Protection of the environment

8. **Relevant documents:**

- Republic Act 7638 or the Department of Energy Act of 1992
- Republic Act 11285 or the Energy Efficiency and Conservation (EEC) Act
- EEC Act Implementing Rules and Regulations (EEC-IRR)

- DOE Department Circular 2020-06-0015
- Implementing Rules and Regulations of the Electric Vehicle Industry Development Act (EVIDA-IRR)
- Philippine Energy Plan (PEP)
- National Energy Efficiency and Conservation Program (NEECP)

9. **Proposed date of adoption:** This DC shall take effect fifteen (15) days following its publication in at least two (2) newspapers of general circulation. Copies of this DC shall be filed with the University of the Philippines - Office of the National Administrative Register.

Proposed date of entry into force: This DC shall take effect fifteen (15) days following its publication in at least two (2) newspapers of general circulation. Copies of this DC shall be filed with the University of the Philippines - Office of the National Administrative Register.

10. **Final date for comments:** Not Applicable

11. Texts available from: National enquiry point [X] or address, telephone and fax numbers and email and website addresses, if available, of other body:

Mr. Neil P. Catajay

Director

Bureau of Philippine Standards

Department of Trade and Industry

3F Trade and Industry Building

361 Sen. Gil Puyat Avenue

Makati City

Philippines

Tel: (632) 751 4700; (632) 7913128

Email: bps@dti.gov.ph

Website: <http://www.bps.dti.gov.ph>

https://members.wto.org/crnattachments/2023/TBT/PHL/23_11182_00_e.pdf